
 

 

 

Folketingets Finansudvalg har den 14. december 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 1 

(Aktstk. 155) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgsmålet er stillet ef-

ter ønske fra Troels Lund Poulsen (V). 

 

Spørgsmål nr. 1:  

”Vil ministeren redegøre for, om regeringen med tilførsler til departement og styrel-

ser lever op til sine egne løfter om at spare på konsulentudgifter på Sundhedsministe-

riets område?” 

 

Svar: 

Konsulentforbruget for 2021 bliver først konsolideret i forbindelse med regnskabsaf-

slutningen i foråret 2022.  

 

I forlængelse heraf, vil Sundhedsministeriet orientere Finansudvalget om opgørelsen 

af konsulentforbruget på ministerområdet.  

 

Det bemærkes, at Sundhedsministeriet – også under COVID-19 - har fokus på, at flere 

opgaver kan løses internt frem for eksternt.  Besparelserne på statens konsulentfor-

brug er således bakket op af et øget fokus på kun at anvende eksterne konsulenter, 

når interne ressourcer ikke har den særlige ekspertise.  

 

 

Med venlig hilsen 
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